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Küçük bağış veya 
bağışlar istiyorum

3’TE

SABAH ARŞİVİNDEN SABAH ARŞİVİNDEN 
GAZİANTEPGAZİANTEP

Yeraltı su kaynakları 
hoyratça kullanılıyor 

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

06 Mart 2013 tarihli yazısıdır.

Bir maçın ardından… 

2’DE

Yer yokluğundan 
hâkim odasında 

duruşma yapılıyor

4’TE

4’TE

Baronun ve yargının sorunları: 

4’TE

4’TE

İngilizler çıldırdı!
Özellikle gazeteler ve sosyal medya 

Cüneyt Çakır’a tepkinin ötesinde resmen 
saldırıyor!

“Bak sen şu hindiye!..” diye de Türkiye’ye 
sallıyorlar. ‘Turkey’ İngilizce hindi demek 
ya…

Aslında şu sıralarda İngilizler’in aşırı bağlı 
oldukları Kraliyet Ailesi’nden Cambridge 
Düşesi Kate’in karnındaki bebeğinin 
cinsiyeti belli olduğu için onu tartışmaları 
beklenirken, Manchester United, Real 
Madrid’e 2-1 mağlup olunca faturasını 
bizim gözbebeğimiz Cüney Çakır’a 
çıkarmaya çalışıyorlar!

Yargı merciine daktilodan başka 
yenilik girmedi. Sık sık kanun 
değişiyor, bazen eskiye yeniden 
dönülüyor.

Gaziantep Barolar Birliği Başkanı 
Mahmut Düşün ile bugünkü yargının 
sorunları ve baronun eksiklikleri 
hakkında söyleştik. 

Bu yıl sıcaklık oranının yüksek 
olmasının beklendiği, yaşanacak 
yüksek sıcaklık nedeniyle yer altı 
su kaynaklarının azalabileceği 
kaydedildi. Tarım il müdürlüğü, 
tarımsal alanda hoyratça kullanılan 
yeraltı su kaynakları için tehlike 
çanlarının çaldığını vurgulayarak, 
'Kaynakların kontrollü olarak 
kullanımının sağlanması gerekir" 
diye uyarıda bulundu.

Ayyy yine başıma işler açmak üzereyim.
Hakkari’de Ebru, Birecik’te Gamze öğretmen 

mandalina fidesi istedi. Ben de kâbul ettim. 
Bu arada Arsuz Milli Eğitim Müdürlüğünün 
okullara narenciye fidesi dağıttığını öğrendim. 
Konu o şekilde kaldı. Derken sabahtan Gamze 
öğretmen: “bizim mandalina fideleri ne 
oldu?” şeklinde bir soru sordu. Nasıl olduysa 
kafam çalıştı ve dedim ki :“Arsuz Milli Eğitim 
Müdürlüğüne telefon edip, onlardan kalmışsa 
mandalina fidesi isteyin”. Epeyi bir görüşme 
oldu ve sonucunda narenciye fidesi bağışı 
yapan Samandağlı Ali Bey’i bulduk.

Antep’in önemli sektörleri arasında yer alan tekstilde sıkıntılar artarak devam ediyor. Yüksek 
elektrik maliyeti ve kiraların yanı sıra ihracatta yaşanan sıkıntı üretimi yüzde 70 oranında düşürdü

Önünü göremeyen esnaf tedirginÖnünü göremeyen esnaf tedirgin
Kentin en önemli sektörleri arasında bulunan binlerce kişinin evine ekmek götürdüğü 

tekstilde tehlike çanları çalmaya devam ediyor. Elektrik, kira, işçilik ve diğer giderlerin 
altından kalmayan atölyeler birer birer kepenk kapatmayı sürdürüyor. Ayrıca ihracatta 
da istenilen seviyede yakalanamayınca üretim yüzde 30’a kadar geriledi.

Antep, teşvik 
kapsamına alınmalı

2024 yılından umduğunu bulamayan 
ve sıkıntılı bir yıl geçiren tekstilci esnafı, 
2025 yılından beklediğini alamayacak 
gibi görünüyor. Önünü göremeyen birçok 
esnaf, yatırım yapmaktan çekinirken 
Antep’in de çevre iller gibi teşvik 
kapsamına alınması çağrısında bulundu. 

Ekonomik buhranların yok olması 
için yurt dışı pazarları arttırılmalı
Mevcut ekonominin umut vermediğini 

kaydeden Gaziantep Manifatura 
ve Tuhafiyeciler Odası Başkanı Ali 
Kömürcü, Irak ve Suriye sınır kapılarının 
açılarak ticaretin canlandırılması 
gerektiğini vurguladı. 

Eğitim Sen Gaziantep Şube Başkanı Ömer Parlakçı, okul 
çağındaki yüzbinlerce çocuğun okula devam etmediğini hatırlattı

Geçen yıl 263 bin 599
öğrenci hiç okula gitmedi

Parlakçı, ‘’4+4+4 
sistemine geçildikten 
sonra 12 yıl eğitim 
zorunlu olmasına 
rağmen çocukların 
büyük bir kısmı 
ortaokuldan itibaren 
okulu bırakmaya 
başladı.” dedi.

Dubai çikolatası nedeniyle piyasada Antepfıstığına talep artınca fiyat da artmaya başladı… Fiyatın arttığını 
gören stokçular piyasaya mal vermeyi durdurdu. Baklavacılar, fıstık fiyatındaki artış nedeniyle, fıstık ithal 

edilmesi talebinde bulundu. Bunun üzerine, Suriye’den Antepfıstığı ithal edilmesi yolunda çalışma başlatıldı

Piyasa, Suriye’den fıstık 
ithal edilerek dengelenecek

Ticaret Bakanlığı, fiyat artışının önüne geçmek için baklavacıların talebiyle Suriye'den Antep fıstığı ithal etmek için 
çalışmalara başladı. Üreticiler, ihracatçılar ve Ziraat Mühendisleri üreticinin büyük mağduriyet yaşayacağını dile getirdi.

Dubai çikolatasına olan talebin artması, Antep 
fıstığı fiyatlarında hareketliliğe neden oldu. 
Baklavacılık sektörü temsilcileri, fiyat artışını 
durdurmak amacıyla Suriye'den Antep fıstığı ithal 
edilmesi talebinde bulundu. Ticaret Bakanlığı 
da fiyat artışını durdurmak için Suriye'den 
Antep fıstığı ithal etmek için çalışmalara başladı. 
Bakanlığın Suriye'den Antep fıstığı ithal etme 
kararı üreticilerin, Ziraat Mühendisleri Odasının 
ve ihracatçıların tepkisini çekti.

İthalata yönelecek 
bir durum yok

Artı Gerçek’e konuşan Ziraat Mühendisleri 
Odası Başkanı Antep Şube Başkanı Yusuf Yılmaz, 
Bu yıl Antep fıstığında rekoltenin beklentilerin 
altında kaldığını, ancak ihtiyacı karşılayacak 
düzeyde olduğunu söyledi. Yılmaz, "Türkiye 
fıstık üretiminde dünya üçüncüsü. Buna rağmen 
gidip fıstık ithalatı yapılacak. Böyle bir saçmalık 
olamaz. Rekolte her ne kadar beklentilerin altında 
kalsa da ithalata yönelecek bir durum yok. Çünkü 
ihracat olmazsa elimizdeki fıstığı tüketemeyiz. 
Özellikle Antep fıstığı gibi ihraç ettiğimiz bir 
ürünü İthalatının önünü açmak kendi çiftçimizi 
ezmek anlamına geliyor" dedi.

Emeklinin 
maaşı 3 yılda 
10 bin 277 lira 
95 kuruş eridi
Emekli maaşları 

hesaplamalarında 
Türkiye'deki 
enflasyon verileri 
belirleyici rol 
oynuyor. Bu verilerde 
ise Enflasyon 
Araştırma Grubu 
(ENAG) ve Türkiye 
İstatistik Kurumu 
(TÜİK) arasındaki 
fark dikkat çekiyor. 
Peki 3 yıl önce emekli 
maaşlarında TÜİK'in 
açıkladığı rakamlar 
yerine ENAG'ın verileri 
kullanılsaydı bugün 
emekli maaşı ne kadar 
olurdu? 2’DE

Türk-İş Konfederasyonu, 2024 yılının Aralık 
ayı açlık ve yoksulluk sınırını açıkladı. Asgari 

ücretin 22 bin 104 liraya çıkarıldığı ülkemizde 
açlık sınırı ise 21 bin liranın üzerine çıktı

Gelir adaletsizliğini dengeleyecek 
adil bir vergi sistemine geçilmeli
Türk-İş Konfederasyonu, 2024 yılının Aralık ayı 

açlık ve yoksulluk araştırma sonuçlarını kamuoyuna 
duyurdu. Dört kişilik bir ailenin aylık gıda harcaması 
yani açlık sınırı 21 bin 83 TL olurken, elektrik ve su 
faturaları, eğitim, ulaşım kira gibi temel harcamaların 
yer aldığı yoksulluk sınırı ise 68 bin 675 TL oldu. 

Engelli bireylerin ÖTV muafiyetli Engelli bireylerin ÖTV muafiyetli 
araç almasını kısıtlamak yasaya aykırıaraç almasını kısıtlamak yasaya aykırı

Altı Nokta Körler Derneği Gaziantep Şube 
Başkanı Recep Yılmazer, ‘’Engelli bireylerin 
ÖTV muafiyetli araç alım ve kullanımlarına 
kısıtlama getirmek Anayasamızın eşitlik 
ilkesi, Birleşmiş Milletler Engelli Hakları 
Sözleşmesinin bağımsız yaşam hakkı ile 
hareket özgürlüğüne ilişkin hükümlerine 
ve daha önce alınan Anayasa Mahkemesi 
kararlarına açıkça aykırı’’ dedi. 4’TE

Prostat büyümesine 
ameliyatsız çözüm
GAÜN Hastanesi Girişimsel 

Radyoloji Ünitesi’nde uygulanan 
anjiyo yöntemiyle, prostat büyümesi 
başarıyla tedavi ediliyor. 4’TE

2’DE

Recep 
Yılmazer

Ömer 
Parlakçı



GEREKLİ TELEFONLAR 
Yangın İhbar    110
Acil Yardım   112
Polis Yardım    155
Jandarma Yardım    156
Trafik Yardım   154
Kanalizasyon ve Su   185
Elektrik Arıza   186
Cenaze hizmetleri    188
Alo Zabıta    153
Kablo TV Arıza    126

RESMİ DAİRELER 
Valilik       342 231 03 13
Emniyet Müdürlüğü     342 230 18 30
İl Jandarma Komutanlığı    342 338 78 40
Adliye       342 321 36 36
İL Turizm Müdürlüğü     342 230 59 69
İl Kültür Müdürlüğü      342 232 18 58
İl Müftülüğü     342 220 13 57
Türk Telekom      342 230 36 66

ÜNİVERSİTELER  ve HASTANELER
Gaziantep Üniversitesi     342 360 12 00
Hasan Kalyoncu Üniversitesi     342 321 21 00
Dr. Ersin Arslan Hastanesi     342 221 07 00
25 Aralık Devlet Hastanesi     342 338 17 31
Sevgi Hastanesi      342 220 60 60

ULAŞIM 
HAVAŞ        342 215 22 63
THY        342 320 15 65
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EKONOMİ
HABERLERİ

ŞAHİNBEY NÖBETÇİ ECZANELER
AYINTAP ECZANESI

Eyüpoğlu Mh. Dr. Rauf Yılmazer Cad. NO:3/A (Sevgi 
Hastanesi Karşısı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0 342 220 11 29
ALEV ECZANESİ

Çağdaş Mh.5 Nolu Sk. N:62/B (60.Yıl Sağlık Ocağı 
Karşısı) / ŞAHİNBEY
Telefon : 03423384585

BOTAN ECZANESİ
Güzelvadi Mh CENGİZ TOPEL CAD..9 Nolu Sk. 

(Düztepe Cergibozanlar Market Yanı) / ŞAHİNBEY
Telefon : 03422720068
NERMİN ECZANESİ

23 Nisan Mahallesi 82025 Nolu Sokak No:1AA (Kemal 
Bayındır Hastanesi yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0506 357 53 27
ELİF ECZANESİ

İbni Sina Mahallesi 190011 Nolu Sokak Vip Life Sitesi E 
Blok No:3EG (Şehir Hastanesi Karşısı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 225 23 25
ÇAY ECZANESİ

ŞAHİNTEPE MAH. 133380 NOLU SOKAK ŞİRECİ 
PLAZA NO:2B/A (OSKA-MEDİANTEP TIP MERKEZİ 

KARŞISI) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0 342 9099306

BARLAS ECZANESI
23 Nisan Mh. Üniversite Bl.N:5/311-B(Tıp Fakültesi 

Karşısı) / ŞAHİNBEY / Telefon : 0342 3603939
EMRE ECZANESİ

Ertuğrul Gazi mah.189012 nolu cad. No:10/A (Doğuser 
Seramik karşı sokağı, Getir sokağı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 342 344 36 17

ŞEHİTKAMİL NÖBETÇİ ECZANELER
VAKKASYILDIZ ECZANESİ

Mücahitler Mahallesi Sezen Aksu Bulvarı Sokak 
No:13/A (Olay Tv Arkası -Şehitkamil Kültür Merkezi 

Karşısı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 03423241005

GÜLEÇ ECZANESI
DEGIRMIÇEM MAH. MITHAT ENÇ CD. 1/C (Halı 
Sarayı Çaprazı, Ayıntap Otel Yanı, Doğdu Elektrik 

Bitişiği) / ŞEHİTKAMİL / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 215 09 51

PERİ ECZANESİ (ŞEHİTKAMİL)
İBRAHİMLİ MAHALLESİ 35153 CAD. NO:13/D 

(taylan doğan koleji civarı ) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0532 487 23 60

GIZEM ECZANESI
PANCARLI MAH. 8 NOLU CAD. NO:8 SANKO 

OKULLARI CİVARI / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 03423387165

KAZAZ ECZANESİ
Seyrantepe Mah. Şehit Mustafa Ceyhan Sokak No:6A 

(Liv Hospital Acil Karşısı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0552 208 14 24

CAN BİRECİK ECZANESİ
Pirsultan Mah. 59088 Nolu Sok No:10/A(Şehitkamil 

Devlet Hastanesi Poliklinikler Karşısı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 323 00 08

HACIBABA EMEK ECZANESİ
Tekel Cad. Hasırcıoğlu Mah. 13 Nolu Sok. Hasırcıoğlu 

Tıp Merkezi yanı (Hacıbaba Su Deposu Altı) / 
ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0342 323 54 91
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08 OCAK 2025 ÇARŞAMBA
(Yerel Gazete)

Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

i

Aykut Tuzcu’nun 
06 Mart 2013

tarihli yazısıdır

İngilizler çıldırdı!
Özellikle gazeteler ve sosyal medya 

Cüneyt Çakır’a tepkinin ötesinde resmen 
saldırıyor!

“Bak sen şu hindiye!..” diye de Türkiye’ye 
sallıyorlar. ‘Turkey’ İngilizce hindi demek 
ya…

Aslında şu sıralarda İngilizler’in aşırı bağlı 
oldukları Kraliyet Ailesi’nden Cambridge 
Düşesi Kate’in karnındaki bebeğinin 
cinsiyeti belli olduğu için onu tartışmaları 
beklenirken, Manchester United, Real 
Madrid’e 2-1 mağlup olunca faturasını 
bizim gözbebeğimiz Cüney Çakır’a 
çıkarmaya çalışıyorlar!

 Cüneyt Çakır, maçın ikinci yarısı Nani’yi 
kırmızı kartla oyundan ihraç edince, 10 
kişi kalan Manchester United, 1-0 önde 
olmasına rağmen, 15 dakika içinde 2 gol 
yiyince, 2-1 mağlup oldu. Cüneyt Çakır, 
Nani’yi atmasaydı sanki United maçı 
garanti kazanacaktı! Şu son zamanlarda kaç 
takım 10 kişi kalınca daha iyi oynayıp maç 
kazanmadı mı?

 Asaleti ile tanınan United teknik 

direktörü Sir Alex Ferguson, söylendiğine 
göre hayatında ilk kez böyle sinirlenmiş!

En sert saldırı İngilizler’in muhafazar 
gazetesi Daily Telegraph’dan geldi: “Bu maç 
kötü bir hakem tarafından yönetilen iyi bir 
maç…” Gazetenin maç haberinde ve köşe 
yazılarında da ne ararsanız var!

Ancak, Daily Telegraph’ın sitesinde bir 
anket vardı. Ben de oylamaya katıldım, 
sonuca bakınca çok şaşırdım: Kırmızı kart 
doğru diyenler, yüzde 49.4, yanlış diyenler 
yüzde 50.6! Yani eşit. Demek ki, gazetenin 
okurları, daha mantıklı, hatta adil!..

 Ünlü İngiliz gazeteci Henry Winter’ın 
söyledikleri ise akıl dışı: “Manchester 
United ile kontrat yenilemek isteyen Türk 
Hava Yolları'na başarılar... ” Yani, Cüneyt 
Çakır yüzünden, sponsorluk için dünyanın 
parasını kazanan United yeni kontrat 
imzalamayacak!

 Şimdi gelelim işin asıl ilginç tarafına.
Bakın, taraflar kırmızı kart olayını nasıl 

değerlendirdiler?
Real Madrid teknik direktörü Jose 

Mourinho, “İyi oynayan taraf United’dı. 
Benim oyuncularım bekleneni veremedi. 
Nani’ye kırmızı yerine sarı kart 

gösterilebilirdi. Hakem hatası sonucunda 
kazansak da memnunum!” dedi.

Diyeceksiniz ki, ne şerefli, fair play’e 
inanmış, sporcu ruhuna sahip bir teknik 
direktörmüş…

Hayır, kazın ayağı öyle değil! Mourinho, 
Real’de mutlu değil. La Liga’da, Barça’nın 
çok gerisinde kaldı ve şampiyonluğu da 
kaybetti gibi… İspanya’da Real şampiyon 
olamıyorsa, dünyanın sonu gelmiş 
demektir, geri kalan neticelerin zerre kadar 
kıymeti yoktur!

Mourinho, artık sevilmiyor. Dedikodulara 
göre Manchester United’a gidecek. Yanında 
da Ronaldo’yu götürecek.

Mourinho, dünkü davranışı ile bu 
dedikoduları doğruladı ve kişiliği hakkında 
da herkesi bilgilendirdi!..

 Ünlü futbolcu Balotelli’de ağır konuştu, 
“Hakemliği bırakmalı” dedi. Niye biliyor 
musunuz? Cüneyt Çakır, onu da daha önce 
kırmızı kartla atmıştı!

Yalnız yabancılar mı, yerliler de içindeki 
kini kustular! Pozisyonu değerlendiren yok! 
Fırsat bu fırsattır diye vuruyorlar. Hakem 
eskisi Serdar Tatlı ile futbolcu eskisi, 
şeytanlığı kendisinden menkul Rıdvan, 

zilleri takıp, “Cüney için geleceğin hakemi 
diyorlardı ama dün gece kendisini yedi 
bitirdi! Bundan sonra Avrupa’da ona maç 
vermezler!” yorumları yaptılar.

 Bu zillilere yanıt UEFA’dan geldi. 
UEFA’nın veb sitesinden aynen alıyorum:

“Cüneyt Çakır, oyunu futbolun 
kurallarına göre yönetmiştir. Çakır, 
bu sezon Şampiyon Kulüpler Ligi 
müsabakalarında görev verilecek hakemler 
listesinde kalmaya devam edecek.”

Ayrıca, daha da önemlisi maçı takip 
eden UEFA Hakem Kurulu Başkanı 
ve karşılaşmanın gözlemcisi Pierluigi 
Collina ile delege Rudolf Zavrl'ın Çakır'ın 
yönetiminden memnun olduğu belirtildi. 
Karşılaşmanın 56. dakikasında Nani'nin 
gördüğü kırmızı kartta tecrübeli hakemin 
kararının arkasında olunduğu vurgulandı.

 İşte futbol böyle bir oyun.
‘Top yuvarlıktır’ lafı doğrudur da, ama 

asıl doğru olan galiba, çıkarları ve nefretleri 
doğrultusunda yorum yapanlar yuvarlaktır!

Bir maçın ardından… 

YILLARA GÖRE EMEKLİ MAAŞI
2022 1 Ocak'tan itibaren Türkiye'deki en düşük emekli 

maaşı tarihlere göre şu şekildeydi:
2022 1 Ocak en düşük emekli maaşı: 2 bin 500 TL
2023 1 Ocak en düşük emekli maaşı: 5 bin 500 TL
2024 1 Ocak en düşük emekli maaşı: 10 bin TL 
2025 1 Ocak itibarıyla açıklanan en düşük emekli aylığı 

ise 14 bin 469 TL olarak açıklandı.
TÜİK ENFLASYONU
TÜİK'e göre yıllara göre enflasyon oranları:
2024 TÜİK yıllık enflasyon: 44.38
2023 TÜİK yıllık enflasyon: 64.77
2022 TÜİK yıllık enflasyon: 64.27
ENAG ENFLASYONU
ENAG'a göre yıllara göre enflasyon oranları:
2024 ENAG yıllık enflasyon: 83.40
2023 ENAG yıllık enflasyon: 127.21
2022 ENAG yıllık enflasyon: 137.55
2022'de 2 bin 500 TL olan en düşük emekli aylığı 

ENAG'ın enflasyon oranları baz alındığında bugün 24 bin 
746 lira 95 kuruş olmalıydı. Yani ENAG'a göre emeklinin 
maaşı 10 bin 277 lira 95 kuruş eridi.

2022'de 2 bin 500 TL olan en düşük emekli aylığı 
ENAG'ın enflasyon oranları baz alındığında bugün 24 bin 
746 lira 95 kuruş olmalıydı. Yani ENAG'a göre emeklinin 
maaşı 10 bin 277 lira 95 kuruş eridi. Cumhuriyet

Emeklinin maaşı 3 yılda 
10 bin 277 lira 95 kuruş eridi

Emekli maaşları hesaplamalarında Türkiye'deki enflasyon verileri belirleyici rol oynuyor. 
Bu verilerde ise Enflasyon Araştırma Grubu (ENAG) ve Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) 

arasındaki fark dikkat çekiyor. Peki 3 yıl önce emekli maaşlarında TÜİK'in açıkladığı 
rakamlar yerine ENAG'ın verileri kullanılsaydı bugün emekli maaşı ne kadar olurdu?

Çalışma ve Sosyal Güvenlik 
Bakanı Vedat Işıkhan, en 
düşük SSK ve Bağ-Kur 
emekli aylığını yüzde 15,75 
artırarak 14 bin 469 liraya 
yükselttiklerini duyurdu.

Ancak bunun için bir yasal 
düzenleme gerekiyor. Yeni en 

düşük emekli maaşı Meclis'e 
gelmesi beklenen torba yasa 
teklifinin kabulünün ardından 
yürürlüğe girecek.

En düşük emekli maaşı 
geçtiğimiz yıl temmuz ayı 
itibarıyla 12 bin 500 lira olarak 
belirlenmişti. T24

En düşük SSK ve Bağ-Kur emekli 
aylığı 14 bin 469 lira oldu

TÜİK'in 2024 yılı enflasyon 
oranı olan yüzde 44,38'e göre 
EFT ücretlerinde zam yapıldı. 
Aynı şekilde tutar basamakları 
da aynı oranda zamlandı.

Bugünden itibaren geçerli 
olacak düzenlemeyle farklı 
banka hesaplarına yapılacak 
para transferlerinde alınacak 
komisyonlar şu şekilde:

6 bin 300 TL'ye kadar olan 

para transferlerinde, daha önce 
4,43 TL olan EFT ücreti 6,39 
TL'ye yükseltildi.

6 bin 300 TL ile 304 bin 800 
TL arasındaki işlemlerde, 
komisyon ücreti 8,86 TL'den 
12,79 TL'ye çıktı.

304 bin 800 TL üzerindeki 
transferlerde ise bankalar 
159,97 TL komisyon alacak. 
cumhuriyet

EFT ücretlerinde artış oldu
Bugünden itibaren yürürlüğe giren yeni tarifeye 

göre, farklı banka hesaplarına yapılacak transferlerde 
alınacak komisyon oranlarında değişiklikler yapıldı.

Gelir adaletsizliğini dengeleyecek adil bir vergi sistemine geçilmeli
Bekar bir çalışanın aylık yaşam maliyetinin 

27 bin 365 olarak tespit edilen araştırmada 
Mutfak enflasyonu aylık yüzde 2,54 on iki 
aylık yüzde 46,09 yıllık ortalama yüzde 62,35 
olarak hesaplandı.

‘Açlık sınırının 21 bin liranın üstüne çıktığı 
ülkemizde 22 bin 104 lira nasıl yaşanılacak?
Belediye İş Sendikası Gaziantep Şube 

Başkanı Ahmet Gökalp, ‘’Açlık sınırının 
21 bin liranın üstüne çıktığı ülkemizde 22 
bin 104 lira nasıl yaşanılacak? Bu para ile 
ev kirasını, faturalarını ödeyecek yoksa 
kendisinin ve ailesinin ihtiyaçlarını mı 
karşılayacak? Ülkemizde gelir ve servet 
eşitsizliğini de dengeleyecek adil bir vergi 
sistemi ile bütüncül sosyal politikaların 
uygulanmasına acil ihtiyaç var’’ şeklinde 
konuştu. 

Adaletli bir komisyonun 

oluşturulması lazım
Asgari ücrete yüzde 30 zammı eleştiren 

Gökalp, ‘’Yüzde 44 oranında açıklanan 
enflasyon gerçekte bu oranında üzerinde. 
Enflasyonun bu oranda olması çalışanların 
maaşlarını iyileştirme değil, cebinden para 
alınması anlamına geliyor. Dolayısıyla en 
büyük sıkıntı asgari ücretin tek taraflı olarak 
belirlenmesi. Adaletli bir komisyonun 
oluşturulması lazım’’ açıklamasını yaptı. 

‘Milyonlarca çalışan ailesiyle birlikte düşük 
ve yetersiz kazanç ile hayatını sürdürmek 
durumunda bırakılıyor’ diyen Gökalp, 
‘’Asgari ücret tespitinde öncelikle gözetilmesi 
gereken husus, çalışanın ailesiyle birlikte 
insan onuruna yaraşır geçim koşullarına 
kavuşturulması. Öncelikle yapılması 
gereken, zorunlu harcama ile elde edilen 
gelir arasındaki farkın giderilmesidir. Bu 

fark giderilmeden ‘Enflasyonla mücadele’ adı 
altında asgari ücrete hedeflenen enflasyonun 
birkaç puan üzerinde zam yapılması, 
ekonomideki krizi milyonlarca dar ve sabit 
gelirli kesimlere yüklemek anlamında Bu 
durum, yoksulluğunu gidermek bir yana 
daha da yoksullaşmaları sonucuna yol 
açıyor’’ tespitini yaptı. 

Ahmet 
Gökalp
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Gaziantep Barolar Birliği Başkanı 
Mahmut Düşün ile bugünkü yargının 
sorunları ve baronun eksiklikleri 
hakkında söyleştik. 

Düşün, öncelikle Anayasada yapılan 
son değişikliklerle eleştiri olanaklarının 
çok sınırlandırıldığını ve politik görüş 
bildirmenin yasaklandığını belirterek 
dar bir çerçevede bazı sorunlara 
parmak basabileceğini ifade etti. 

Siyasi konulara girmeden eleştiri 
mekanizmasının zorluğunun bilincinde 
olarak şunları söyledi: “Bir yılda 
avukatlık kanununda 4 kez değişiklik 
yapıldı. Yapılan anayasal değişikliklerle 
barolar, idarenin ve Adalet 
Bakanlığının gözetim ve denetimi 
altına alındı. Önceleri bizi Barolar 
Birliği denelerdi. Şimdi valinin baroyu 
feshetme yetkisi var. Belli sınırlar 
içinde hareket etmek zorundayız. 
Bu sınırlar içinde hareket etmeyi 
doğru bulmuyoruz. Ancak yasaya 
uymak zorunluluğunu duyuyoruz. 
Türkiye’de şu anda bizim öğrendiğimiz 
anlamda klasik demokrasi yok. Klasik 
demokrasi yerleştiği zaman görevimizi 
daha başka bir bilinçle yapacağız.” 

-Sayın Düşün, bazı illerde baroların 
çeşitli etkinliklerde bulunduklarını 
gazetelerde okuyoruz, duyuyoruz. 
Gaziantep Barosunun ne gibi 
çalışmaları oluyor veya olamıyor söz 
edebilir misiniz? 

-Bizim baronun maddi olanakları 
çok sınırlı.100 avukat baroya kayıtlı. 
Bunlardan yıllık yalnızca 6 bin lira 
para alabiliyoruz. Geçmişte dergi 
çıkarmayı düşündük, vazgeçmek 
zorunda kaldık. Anayasa üzerinde 
eleştiri getirmeyi, brifing vermeyi 

planladık, gerçekleştiremedik. İstanbul 
ve Ankara Hukuk Fakültelerinden 
hoca getirmeyi istiyorduk. Zamanları 
uygun olmadığından bize ilgi 
gösteremediler. Adli tatilin bitiminden 
sonra, hukuktaki son değişiklikler ve 
adliyenin sorunları için bir konferans 
düzenleyeceğiz. Başka şehirlerde 
baroları destekleyen üniversiteler 
var. Bizim için bu söz konusu 
olmadığından kamuoyuna bildiride 
bulunamıyoruz. 

-Bize yargının sorunlarını anlatabilir 
misiniz? 

-Türkiye'de yargı merciine 11 yıl 
içinde daktilo makinasından başka 
yenilik girmedi. 100 yıl içinde, kâtipteki 
değişiklik; daktilo makinasında, 
hakimdeki değişiklik; tahta masa 
yerine demir masa kullanmasında oldu. 
Şimdi ülkemizde 3 bin tane hâkim 
açığı var. O açığın kapatılamamasının 
nedeni hakimlik ve savcılık mesleğinin 
çalışma yöntemlerinin uygun olmaması 
ve ekonomik nedenler yüzünden cazip 
olmaktan çıkmasıdır. Hukukçu mezun 
olunca ya avukatlığı ya da serbest 
piyasada çalışmayı tercih etmektedir. 
Bu adaletin insan gücüdür. «Adalet 
mülkün temeli» ise hâkimde adaletin 
temelidir. İnsan unsuru adaletin 
gerçekleşmesinde en büyük öğedir. Son 
yasal değişikliklerle, hâkim ve savcılara 
Adalet Bakanlığına bağlılıklar getiren 
düzenlemeler getirildi. Barolar için 
uygulanan yöntem hâkim ve savcılar 
için de uygulanıyor. Bu da kadroların 
oluşumunda zorluklar getiriyor. Yani 
hâkimin bağımsızlığı zedelendi. 

Gaziantep adliyesi 25 yıldır aynı 
binada. Aradan geçen zaman da 

mahkemeler 2 katına çıktı, hakimin 
odasında duruşma yapılır hale geldi 
Gaziantep Adliyesi 25 yıldır aynı 

binada çalışıyor. Aradan geçen 
zamanda mahkemeler 2 katına çıktı. 
Her mahkemenin bir duruşma salonu 
olması gerekirken, bir salonda birkaç 
duruşma yapılıyor. Hatta hâkimin 
odasında duruşma yapılır hale geldi. 
Gaziantep 6. büyük şehirliğe layık bir 
adliye binasına kavuşturulmalıdır. 
Ayrıca Adalet Bakanlığından gelen, 
kâğıt, zarf, dosya vb. evraklar yılın 
ilk 6 ayında bitmekte, yılın ikinci 6 
ayında bunlar vatandaşlardan temin 
edilmeye başlanmaktadır. Bakanlık 
dosya sayısını artırmalı, halkın 
adliyeye karşı saygınlığını korumalıdır. 
Kadronun bilinçli olması için ülkemiz 
de Adalet okulları yaygınlaştırılmalıdır. 
Bu okullardan yetişenler kâtip ve icra 
memuru kadrosuna yerleştirilmelidir. 
Bilinçli kadro ile çalışmak büyük 
yararlar getirecektir. Bir de uzun 
zamandır konuşulan, gerçekleştirilmesi 
zorunlu olan adli polis konusu vardır. 
Adli polis, sanığın ifadesini almak, 
soruşturma yapmak, ceza davasında 
davanın temelini araştırmak gibi 
yükümlülükleri üstlenmelidir. Bu işler 
herhangi bir polis tarafından değil 
de, bu konuda özellikle yetiştirilmiş, 
eğitilmiş kişilere yaptırılmalıdır. 
Böylece, adaletin gerçekleşmesinde 
büyük faydalar olacaktır.

Devamlı yapılan kanun 
değişiklikleri pek çok 
zorluk yaratmaktadır 

Devamlı kanun değişiklikleri 
yapılmaktadır. Sözgelimi Hukuk Usulü 
mahkemeleri ve Ceza Muhakemeleri 

kanununda bir yıl da 2 kez değişiklik 
yapıldı. Değiştirilen kanunlardan 
yeniden eski şekline dönenler oluyor. 
Bu da pek çok zorluk yaratıyor. 
Kanunların günün koşullarına göre 
değiştirilmesinden yanayız. Ancak 
takip edilmeyecek şekle sokulmasında 
sakınca görüyoruz. 

Adaletin paralı olmasına ilişkin 
görüşlerimiz şöyle: Para cezası 
yasada var. Basit suç ve kabahat 
olaylarını ceza yasası prensip itibarıyla 
kabul etmiştir. Devletin güvenliği 
ile ilgili, devletin aleyhine işlenen 
suçlara mevcut yasamız para cezası 
verilmesini kabul etmemiştir. Ancak 
bir kısım suçlarda hapis cezasının 
yanında para cezasını getirmiştir. 
Son getirilen değişiklikler ana 
prensibe uymamaktadır. (30 milyon 
liraya kadar olan, ithali ve ihracı 
serbest bırakılan, gümrük mallarının 
kaçakçılığını yapanlar hakkında hapis 
cezası uygulanmayacak, para cezası 
verilebilecek.) 

Çocuk mahkemeleri 
Çocuk mahkemeleri, Türkiye’nin 

sosyal denge sorunudur. Çocuklara 
gereken önem verilmezse onlardan 
iyi şeyler bekleyemeyiz. Ceza vermek 
sorunları çözümlemiyor. Asıl, suç 
oluşturacak ortam yaratılmamalıdır. 
Kimsesiz çocuklara önce devlet elini 
uzatmalıdır. Çocuk yuvaları, fakir 
çocukların eğitimi, suçlu çocukların 
ıslahı, gençliğin eğitilmesi gelecek için 
güvence olmalıdır. Ekonomik koşullar 
içerisinde suça eğilim gösteren gençleri 
eğiterek onları topluma kazandıran 
yasanın bir an önce çıkarılmasını 
zaruri görüyoruz.

Baronun ve 
yargının sorunları: 

Yer yokluğundan hâkim 
odasında duruşma yapılıyor

Yargı merciine daktilodan başka yenilik girmedi. Sık sık kanun değişiyor, bazen eskiye yeniden dönülüyor.
Hayırsever işadamı Bahaettin Bayraktar 

devlet hastanesine Ultrason cihazı alıyor. 
Eylülde alınacak cihaz 7 milyon liraya mal 
oluyor. Devlet hastanesine bir milyon lira 
bağış yapan hayırsever vatandaşların adı 
hastane kapısına asılı olan şeref tablosuna 
alınıyor. 

Devlet hastanesi ile ilgili haberimiz 
üzerine hastane baştabibi Bilgin 
Hürcan telefon ederek şu bilgiyi verdi: 
«Çarşaf sıkıntısı çekiyoruz. Yakında 
hastanemiz pırıl pırıl olacak. Çünkü 
üç kişilik bir komite ile yardımsever 
vatandaşlarımızdan bağış toplayacağız. 
Eksiklerimizi tamamlayacağız. 
Hastanemize tüm testleri yapan cihaz 
alındı.

Ayrıca Bahaettin Bayraktar beyefendi de 
hastanemize 7 milyon liralık bir ultrason 
cihazı bağışlıyor. Bu cihazla iç organlar 
TV ekranında görülebiliyor» dedi.

Bilgin Hürcan, hastaneye bağışta 
bulunan veya bulunacaklar, bir milyon lira 
bağışlarsa adlarının kapıda asılı olan şeref 
listesine geçeceğini de söyledi. Hastaneye 
gelen denetleme heyetinin beğenisini 
kazandıklarını sözlerine ekledi.

Bahaettin Bayraktar Devlet 
Hastanesine 7 milyonluk 

Ultrason cihazı alıyor 

Baştabip Hürcan hastane Baştabip Hürcan hastane 
için hayırseverlerden için hayırseverlerden 

bağış istedibağış istedi

Şehrimizdeki firmalardan birisi 
tarafından Batalhüyük’te çiçek serası 
kurulacak. 

Seranın kurulması için Çukurova 
Üniversitesi, Ziraat Fakültesi peyzaj 
bölümü başkanı Doç. Dr. Türker Altan 
dün şehrimize gelerek çalışmalarına 
başladı. 

Batalhüyük’te çiçek 
serası kurulacak 

Yeraltı su kullanımı planlı bir 
hale dönüştürülmeli 

İl Tarım Müdürü 
İbrahim Yılmaz, yeraltı su 
kaynaklarının tarımsal alanda 
da kullanıldığını, ancak 
bunun kontrolsüz yapıldığını 
vurgulayan Yılmaz, çok yakın 
mesafelerde su kuyularının 
açıldığını, bu durumu önlemek 
için su konseyi oluşturularak, 
yeraltı su kullanımının planlı 
bir hale dönüştürülmesi 
gerektiğini vurguladı. 

550-560 milimetre 
yağış düştü 

Yılmaz, her yıl ortalama alması 
gereken yağış miktarının, 
535 milimetre olduğunu, bu 
yıl Gaziantep'e düşen yağış 
miktarının 550- 560 milimetre 
olduğunu söyledi. 

Yağışlar dengeli oldu 
Beklenilen ortalama yağış 

miktarının elde edildiğini 
ve herhangi bir kuraklık 
yaşanmadığını kaydeden 

Yılmaz, yağışın aylara göre 
dağılımının da dengeli şekilde 
gerçekleştiğini ve üretim 
için bunun büyük bir avantaj 
olduğunu belirtti. 

2003 Yılı'nda 700 milimetre 
yağış gerçekleşmişti 

Yılmaz, 2003 yılında 
Gaziantep'te 700 milimetre, 
2004 yılında 600 milimetre ve 
2005 yılında 500 milimetre 
yağış gerçekleştiğini, yağış 
miktarının her yıl gerilediğine 
dikkat çekerken, bu durumun 
yeraltı su kaynaklarını da 
olumsuz etkilediğini bildirdi. 

Sıcaklar artacak 
Bu yıl sıcaklık oranının 

yüksek olmasının beklendiğini 
anımsatan Yılmaz. "Yaşanacak 
yüksek sıcaklık nedeniyle, 
yeraltı su kaynakları daha da 
azalabilir. Kaynakların kontrollü 
olarak kullanımını sağlamak 
gerekiyor. Türkiye su zengini bir 
ülke değil, bilinenin tam aksine 
su fakiri bir ülke diye konuştu.

Yeraltı su kaynakları 
hoyratça kullanılıyor 

Bu yıl sıcaklık oranının yüksek olmasının beklendiği, yaşanacak yüksek sıcaklık nedeniyle 
yer altı su kaynaklarının azalabileceği kaydedildi. Tarım il müdürlüğü, tarımsal alanda 
hoyratça kullanılan yeraltı su kaynakları için tehlike çanlarının çaldığını vurgulayarak, 
'Kaynakların kontrollü olarak kullanımının sağlanması gerekir" diye uyarıda bulundu.

Son yıllara kadar uygun olmayan 
koşullardaki, fiziksel açıdan yetersiz 
binaların müze olarak kullanılmasının 
halkın müzelere ilgisizliğinin nedenleri 
arasında bulunduğunu ifade eden Bilgin, 
şunları kaydetti: "Geçmişi 600 bin yıllık 
zamana uzanan Gaziantep'in tarihi ve 
kültürel zenginliklerini bulundukları 
yerde muhafaza ederek gelecek kuşaklara 
aktarmak ve layık olduğu şekilde 
tanıtabilmek için sürdürülen yoğun 
çabalar yakında meyvesini verecek ve 
kentimiz dünyanın en büyük mozaik 
müzesine kavuşmuş olacak. 1991 yılında 
kültür sitesi olarak inşaatına başlanan, 
daha sonra yapılan proje değişikliğiyle 
Gaziantep Müzesi'nin ek binasına 
dönüştürülen inşaat, tadilat, tanzim ve 
teşhir çalışmaları tamamlanarak mozaik 
müzesi olarak hizmete açılma aşamasına 
geldi." 

Turizm ön plana çıkacak 
Bilgin, müzenin açılması ve burada 

sergilenecek eşsiz mozaikler ve zengin 
tarihi eserlerin dünya kamuoyuna 
tanıtılmasıyla "bacasız sanayi" olarak 
adlandırılan turizmin Gaziantep'te de 
ön plana çıkarılacağını belirtti. Turizm 
sektörünün ön plana çıkmasıyla, 
Gaziantep'in sanayi ve ticaret alanında 
ülke kalkınması ve gelişmesinde 
önemli paya sahip olduğu gibi turizm 
gelirleri açısından da önemli paya 
sahip olacağını kaydeden Bilgin, şöyle 
devam etti: "Anadolu medeniyetleri 
içinde Gaziantep, coğrafyası, tarihi, 
kültürel, arkeolojik ve etnografik 
eserler yönünden adeta açık hava 
müzesi özelliği göstermektedir. Müzeler 
Haftası'nı kutlarken tüm Gazianteplileri 
kentin tarih ve kültür varlıklarının 
korunması, bu eserlerin gelecek 
kuşaklara aktarılması ve gelişmiş bir 
müze bilincinin oluşturulması için 
daha duyarlı olmaya ve gereken çabayı 
göstermeye çağırıyorum."

Müzeciliğe ve müzelere destek 
ve ilgi beklenen düzeyde değil 

Vali Lütfullah Bilgin, 1991 yılında kültür sitesi olarak inşaatına 
başlanan mozaik müzesinin hizmete açılma aşamasına geldiğini bildirdi. 
Bilgin, yüzyıllardır birçok medeniyete ev sahipliği yapan Türkiye'nin 
neredeyse her karışı bir kazı ve ören yeri olmasına karşın, müzeciliğe ve 
müzelere karşı destek ve ilginin beklenilen düzeyde olmadığını belirtti. 

İlk hasat ekmeklik buğday borsada satışa sunuldu 
2005 Yılı yeni hasat dönemine ait ilk 

mahsul ekmeklik yumuşak buğday 
Borsa'da satışa sunuldu.

Borsa Başkanı Ömer Çelik, "Elverişli 
hava koşulları, yağışlardaki istikrar, 

serin bir mevsim ile girdiğimiz 
yeni hasat sezonunda, ilk mahsuller 
Borsamıza gelmeye başlamış olup, 
rekoltenin diğer yıllara göre iki kat daha 
fazla olacağı tahmin edilmektedir. 

İl Sağlık Müdür Vekili 
Dr. Serdar Tolay, dünyada 
her yıl aşı ile korunabilir 
hastalıklardan 1 milyon 
700 bin kişinin hayatını 
kaybettiğini söylerken, 
"Aşı özellikle bebek 
ve çocukları bir çok 
hastalıktan korurken, 
aşılanmamış çocuklarda 
hastalık, sakatlık 
ve ölümler çok sık 
görülüyor" dedi. 

165 Bin 992 çocuğa 
kızamık aşısı uygulandı 
Sağlık Bakanlığı'nca 

yürütülen "Genişletilmiş 
Bağışıklama Programı" 
kapsamında, bebek ve 
çocuklarda görülen, 
difteri, boğmaca, verem, 
kızamık, çocuk felci ve 
hepatit B hastalıklarına 

bağlı sakatlık ve ölümlerin 
ortadan kaldırılmasının 
hedeflendiğini söyleyen 
Dr. Tolay, "Bu kapsamda 
Sağlık Bakanlığı'nca 
başlatılan, 25 Nisan 20 
Mayıs 2005 Kızamık Aşı 
günleri kampanyasıyla, 
9 ay 14 yaş grubu arası 
tüm bebek ve çocukların 
kızamık aşısıyla 
aşılanması hedeflenmişti. 
20 Mayıs tarihinde 
sona eren kampanyada 
ilimizde 165 bin 992 
çocuğumuza kızamık 
aşısı uygulanmış, bazı 
semtlerde ise nüfus 
hareket yoğunluğu 
nedeniyle aşılama 
programı 1 hafta 
uzatılması uygun 
görülmüştür" dedi. 

Aşı ile önlenebilecek hastalıklardan 
her yıl milyonlarca çocuk ölüyor 
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öğretmen mandalina fidesi istedi. Ben de 
kâbul ettim. Bu arada Arsuz Milli Eğitim 
Müdürlüğünün okullara narenciye fidesi 
dağıttığını öğrendim. Konu o şekilde kaldı. 
Derken sabahtan Gamze öğretmen: “bizim 
mandalina fideleri ne oldu?” şeklinde 
bir soru sordu. Nasıl olduysa kafam 
çalıştı ve dedim ki :“Arsuz Milli Eğitim 
Müdürlüğüne telefon edip, onlardan 
kalmışsa mandalina fidesi isteyin”. Epeyi 
bir görüşme oldu ve sonucunda narenciye 
fidesi bağışı yapan Samandağlı Ali Bey’i 
bulduk. Ali Bey bana C35 mandalina fidesi 
ürettiklerini ve fidanın -12 dereceye bile 
dayandığını söyledi. Ve hatta, kamyon 
gönderirsem 100 bin fide bağışında 
bulunabileceğini belirtti. Woooow….

Ali Bey’in fidanlığı Samandağ tarafında 
olduğu için İsmail’e telefon ettim. Dedim 
ki: “sana benzin, ambalaj ve kargo ücreti 
tedarik edeyim, bu fidanları al ve dediğim 
adres veya adreslere gönder”. 

Sivil toplum örgütü çalışmaları 
konusunda değişik zamanlarda eğitim 
görmüş birisiyim. Beni en çok etkileyen 
Lions Kulüp’ün başkanlık semineriydi. 
Tıp doktoru bir Lions eğitmen bize “ne 
yapmamamız gerektiği” konusunda bir 
iki seminer vermişti. O seminerlerden 
beceremeyeceğim işlerin altına girmemeyi, 
yâni haddimi bilmeyi öğrenmiştim. 100 
bin narenciye fidesi dağıtmayı düşünmek 
haddimi bilmemek demektir. Ama yine 
de hayal ettim…. Bir kamyon düşünün, 
kasası narenciye fidesi dolu… Doğu 
Anadolu’nun yolları manzara olarak 
şahanedir… -eskiden daha da güzeldi, 
çok sık koyun sürülerine rastlardınız. 
Koyun sürülerinin sayısı gözle görülür 
şekilde azaldı. Şimdi dağ başlarında 
estetikten uzak beton yüksek katlı binalar 
görüyorsunuz.- Ya yeşilliktir, ya o yeşilin 
içinde bir akarsu vardır, sadece dağ olsa 
bile müthiş bir ambians ve renk cümbüşü 
içerisindedir o dağ… 

Bizim kamyon, okul okul gezip, genç 
öğretmenlere istedikleri kadar narenciye 
fideleri veriyor. O öğretmenler narenciye 
ağaçlarını dikecekleri alanları belirleyip 
çukurları kazmışlar, usulüne göre fidenin 
altına veya toprağına gübre atmışlar falan 
ve kamyon şoförü ve yardımcısı dinlenip 
çay içerken fideler toprakla buluşmuş 
bile… belki “can suyu” denen ilk sulamayı 
kamyon şoförü ile yaparlar.

Özet olarak küçük bağış veya bağışlar 
istiyorum.

Kömürcü, ‘’Esnaflarımız, yaz 
mevsimine yönelik hazırlıklarına 
devam ediyor. Fakat önlerini 
göremedikleri için tedirginler. 
O nedenle de ciddi yatırımlar 
yapamıyorlar. Ekonomik 
buhranların yok olması için yurt dışı 
pazarlarının arttırılması gerekiyor’’ 
dedi. 

Tekstil sektörü sıkıntılı 
bir yıl geçirdi

2024 yılını değerlendiren 
Kömürcü, ‘’Tekstil sektörü sıkıntılı 
bir yıl geçirdi. Büyük bir durgunluk 
yaşanıyordu ve bunun sonucu olarak 
iç piyasa daralmıştı. Bankaların 
faiz oranlarının yükselmesi ve 
doların artması sektörü zora soktu. 

Ancak 2025 yılında da işlerin çok 
iyi olacağını düşünmüyorum. 
Kiralar yüzde 58 oranında artarken, 
sigorta primlerinin yanı sıra 
diğer giderlerde artış gösterdi’’ 
açıklamasını yaptı.

Irak, İran ve Suriye sınır 
kapılarının açılması 
esnafımıza umut verir

Yurt dışına ürün yapanların 
firmaların üretimlerini durduğunu 
kaydeden Kömürcü, ‘’Irak, İran ve 
Suriye sınır kapılarının açılması 
esnafımıza umut verir. Sınır 
komşularımızla ticaretin canlanması 
sonucunda sektörümüzde de bir 
hareketlenme yaşanacak’’ dedi. 
Haber Merkezi

Önünü göremeyen 
esnaf tedirgin

Parlakçı, “MEB’in son yayınladığı 
örgün eğitim istatistiklerine göre 
2022-2023’te ortaokulu bitiren 
öğrenci sayısı 1 milyon 293 bin 
22 iken geçen yıl bu çocukların 1 
milyon 29 bin 423’ü liseye başladı. 
Geçen yıl liseye hiç başlamadan 
eğitimi bırakan öğrenci sayısı 263 
bin 599 oldu’’ dedi. 

Yoksul halkın eğitim 
finansmanı içindeki payı arttı

Eğitimde yaşanan çok yönlü 
ticarileşme ve eğitim hizmetlerinin 
adım adım özelleştirilmesi anlamına 
gelen çok sayıda uygulamanın 
2024 yılında belirgin şekilde 

arttığına dikkat çeken Parlakçı, 
‘’Eğitimde yaşanan ticarileştirme 
ve özelleştirme uygulamaları, kimi 
zaman açık, ama çoğunlukla gizli 
olarak yapıldı. Bir taraftan eğitimin 
büyük bir bölümü zamanla birer 
‘ticari işletme’ haline getirilen 
devlet okullarında sürdürülürken, 
diğer yandan eğitimin kamusal 
finansmanının tasfiye edilmesi 
yoluyla yoksul halkın eğitim 
finansmanı içindeki payı arttı’’ 
tespitini yaptı. 

Okullar cemaat, tarikat 
ve dini grupların etkinlik ve 

faaliyet alanı haline geldi

2024 yılında Türkiye’nin 
eğitim sisteminin en temel 
bilimsel ilkelerden ve laik eğitim 
anlayışından hızla uzaklaştığını ve 
okullarda dinselleşme hızla artarak 
kaygı verici boyuta ulaştığına dikkat 
çeken Parlakçı, ‘’MEB’in geçmişte 
eğitimin dinselleştirilmesi hedefiyle 
Diyanet İşleri Başkanlığı başta 
olmak üzere, çeşitli dini vakıf ve 
derneklerle ortak yürüttüğü projeler 
ve imzalanan ‘iş birliği’ protokolleri, 
okulları çeşitli cemaat, tarikat ve dini 
grupların etkinlik ve faaliyet alanı 
haline getirdi. İmam hatip okulları 
olmak üzere, bazı okullarda karma 

eğitim karşıtı uygulamalar hayata 
geçirildi’’ hatırlatmasında bulundu. 

Öğrencilere yönelik dini 
dayatmalar daha önce hiç 

olmadığı kadar arttı
Parlakçı, ‘’ÇEDES projesinin laik 

eğitim anlayışına aykırı olduğu 
itirazlarına rağmen, okullarda 
öğrencilere yönelik dini dayatmalar 
daha önce hiç olmadığı kadar 
arttı. Kırsal bölgelerde tarikat ve 
cemaatlerin okullardaki etkinlikleri 
belirleyici hale gelirken, bu durum 
eğitimde giderek artan ideolojik 
ayrışmayı beraberinde getirdi’’ 
açıklamasını yaptı. Haber Merkezi

Geçen yıl 263 bin 599
öğrenci hiç okula gitmedi

İthalat daha çok Ticaret Odası'na 
kayıtlı baklavacıların talebi
Fıstık ithalatının baklavacıların 

talebi olduğunu belirten Yılmaz "On 
baklavacı için fıstık ithal etmek kendi 
vatandaşımıza yapacağımız en büyük 
ihanet olur. Antep fıstığı iki yıllık 'yok 
yılı'nın ardından bu yıl mahsul verdi. 
Üretici de bu ürünü bu yıl yüksek fiyata 
satamazsa büyük bir mağduriyet yaşar. 
İthalat daha çok Ticaret Odası'na kayıtlı 
baklavacıların talebi. Baklavacıların 
maliyet araştırması yapılsın. Antep 
fıstığının baklavacılara maliyeti ne 
kadar? Baklavacıların kazancı ne kadar? 
Bir de çiftçinin kazancı araştırılsın. 
Kimin, ne kadar kazandığı kamuoyuna 
sunulsun. Çiftçinin elindeki malın 
para etmesinin önüne geçmek için 
baklavacılar böyle bir yol izliyor. Şu 
an da iklim değişikliğinden dolayı 'var 
yılı 've 'yok yılı’ arasındaki fark giderek 
artıyor. Bu durumda çiftçimizin daha 
çok korunması gerekiyor" diye konuştu.

Geçen sene 300-400 TL yevmiye ile 
işçi çalıştırıyorduk, bu yıl 1200 oldu

Fıstık üreticisi Şıho Mehmet Yılmaz 
da fıstık ithalatının üreticiye büyük bir 
zarar vereceğini söyledi. Yılmaz, "Antep 
fıstığı baklavacıların insafına kalmış. 
Ailelerini de içine kattığımızda fıstıkla 
geçinen 5 milyon insanın emeği göz 
ardı ediliyor. Bu fıstığın üretimi kolay 
olmuyor. En iyi şartlarda 24 ayda bir 
mahsul alabiliyoruz. İklim şartlarına 
göre bazen 36 ayda ürün alabiliyoruz. 
Girdi maliyetleri yüzde 300'e çıktı. Şu 
an kavlak fıstık (baklavalık) 700 TL olsa, 
kırmızı fıstık 500 TL olsa dahi bu girdi 
maliyetleri ile üretici kazanmıyor. Biz 
geçen sene fıstık tarlalarına 300-400 TL 
yevmiye ile işçi götürüyorduk. Bu yıl 
1200 TL’ye işçi götürdük" dedi.

Bin ton buğday veya un ihraç 
edeceğine iki ton fıstık ihraç edersin
Devletin taban fiyat belirlememesini 

de eleştiren Yılmaz, "Devlet taban 
fiyat açıklamıyor. Keşke devlet fiyat 
açıklasa da biz ürünümüzü devlete 
versek. Ama devlet hem ürünümüzü 
almıyor hem fiyat açıklamıyor hem 
de ithalata yöneliyor. Fıstık katma 
değeri çok yüksek bir ürün. Bin ton 
buğday veya un ihraç edeceğine iki ton 
fıstık ihraç edersin. Böyle bir ürünü 
ithal edersen çiftçiyi de mağdur etmiş 

olursun. Biz de buğday üreticisi gibi 
mi olalım? İhracatçısı olduğun ürünün 
fiyatını neden düşürürsün ki? Tarım 
Bakanlığı'nın amacı nedir anlamış 
değiliz” diye konuştu.

Fiyat yükselince kimse 
elindeki malı satmıyor

Antep fıstığı ihracatçısı Mehmet 
Alagöz de Antep fıstığında özellikle 
yılbaşından sonra fiyatların yükseldiğini 
ve buna bağlı olarak stokçuluğun da 
artığını dile getirdi. Alagöz, "Antep 
fıstığı bu yıl fazla, rekolte yüksekti. 
Yüksek fiyat beklentisi oluştuğundan 
dolayı çiftçi de ambarcı da ürününü 
satmak istemiyor. Bu kez ihracatçı 
da zarar görüyor. Çünkü ihracatçı 
da makinesini çalıştırmak zorunda. 
Bizim de sezonda çok ucuza sattığımız 
ürün 6-7 Euro birden yükseldi. Fiyat 
yükselince kimse elindeki malı satmıyor. 
Satılmayınca da ihracat bölümü 
kapanma noktasına geliyor. Sıkıntı 
bundan kaynaklanıyor" dedi.

Devletin stokçuluğa teşvik 
vermeyi kesmesi lazım

Toprak Mahsulleri Ofisi'nin 
(TMO) Antep fıstığı için taban fiyat 
belirlememesinin temel sorunlardan 
biri olduğuna dile getiren Alagöz, 
"Devletin burada bir yanlış politikası şu; 
fıstığı üreticinin lisanslı depoya koyması 
şartı ile dokuz aylığına sıfır faizli kredi 
desteği verdi. Devlet ürünü satın alarak 
çiftçiye destek verebilir. Ama bu şekilde 
depoculuğu özendirirsen çiftçi de gidip 
fıstığını depoya koyar. O aldığı destekle 
de tekrar fıstık alıp onu da depoya 
koymuş oldu. Fıstık fiyatlarındaki artışta 
bunun da etkisi var. Destek verilecekse 
mazota, gübreye verilebilirdi. Burada 
devlet yanlış bir politika izledi. Şu 
an hâlâ devlet desteği sürüyor mu 
bilmiyorum ama devletin stoka destek 
vermeyi, stokçuluğa teşvik vermeyi 
kesmesi lazım" diye konuştu.

İthal fıstık iç piyasada fiyatı dengeler
Belli kısıtlamalara tabi tutulması 

koşuluyla kısa süreli fıstık ithalatının 
piyasaya olumlu yönde etki edeceğini 
belirten Alagöz, "Piyasada fiyatlar şu 
an yüksek. Suriye'den fıstık ithalatına, 
kısa vadeli, bir veya iki aylığına 
izin verilmesi iç piyasada fiyatların 
dengelenmesine olumlu bir yönde etki 
eder diye düşünüyoruz" dedi. Artıgerçek

Piyasa, Suriye’den fıstık 
ithal edilerek dengelenecek 2021 yılı sonunda AKP 

tarafından yapılan bir yasal 
değişiklikle 2022 yılı Ocak ayından 
itibaren engellilerin araç alma 
kriterleri değiştirilerek motor 
silindir hacmi yerine araçların 
piyasa satış fiyatlarının baz 
alındığını kaydeden Yılmazer, 
‘’Konulan üst sınır nedeniyle 
engellilerin alabileceği araçlar 
2022 yılı sonunda nerdeyse 
sıfırlandı. Her yıl Aralık ayında 
belirlenen yeniden değerlenme 
oranıyla birlikte engellilerin araç 
alım kotası belirlenme yoluna 
gidildi. 2024 Haziran ayında 
AKP Hükümeti bu hakların ciddi 
anlamda sınırlanmasına yönelik 
bir kanun teklifi getirdi. Ancak 
toplumsal tepkinin fazla olması 
nedeniyle ilgili teklifi TBMM’den 
geri çekti’’ hatırlatmasını yaptı. 

Yılmazer, ‘’Sürekli toplumda 
engellilerin ÖTV siz araç 
alımlarının önemli bir vergi 
kaybına neden olduğu, sahte 
engelli raporlarıyla araçlar alındığı, 
alınan engelli araçlarının amaç 
dışında kullanıldığı gibi yoğun 
bir karşı algı çalışması özellikle 
hükümete yakın ve kimi muhalif 
basında çokça işlendi. Maliye 
Bakanlığı 2024 yılın içinde satılan 
ÖTV siz araçların 300 bin adetten 
fazla olduğunu bunun yaklaşık 
yarısın engellilere satıldığını, 
dolayısıyla büyük ölçüde vergi 
gelir kaybı olduğunu açıkladı. Bu 
açıklamalar gerçeği yansıtmıyor’’ 
açıklamasını yaptı.

‘ÖTV muafiyeti olmadan engelli 
bireylerin ekseri çoğunluğun bu 
araçları alabilmeye ekonomik gücü 
yok’ diyen Yılmazer, ‘’İnsanlar 
dişinden tırnağından artırarak 

bu araçları alabilmiş ise nerdeyse 
hesaplanan ÖTV’nin yarısı kadar 
Maliyeye KDV ödemektedirler. 
Aksi durumda Maliyenin bu 
kadar KDV geliri olmayacaktı. 
Yerli üretim zorunluluğunun 
hiçbir mantıklı geçerliliği yok. 
Çünkü Maliye ithal araçlardan 
da aracın kök bedelinin nerdeyse 
iki buçuk katı kadar vergi alıyor. 
Yerli üretimin teşvik edilmesi 
düşünülmüş ise neden öncelikle 
kamuya alınan araçlara yerli 
üretim şartı getirilmiyor’’ 
tespitinde bulundu. 

Bu asla kabul edilemez
Aile ve Sosyal Hizmetleri 

Bakanlığı’nın verilerine göre 
Türkiye’de Süresiz Sağlık Kurulu 
Raporu olan 6 milyondan fazla 
engelli yurttaş bulunduğunu 
aktaran Başkan Yılmazer, 
‘’Bunların en iyimser rakamlara 
göre beşte birinden fazlası ağır 
engelli kişilerdir. Yani ÖTV siz 
araç alma hakkına sahip kişilerdir. 
Kaldı ki bugüne kadar bu hakkını 
kullanan engelli birey sayısı bu 
rakamın yarısından bile daha 
azdır. Burada açıkça görülüyor 
ki hak sahibi olmadan ÖTV 
siz araç alımları iddiası gerçeği 
yansıtmıyor. Ne yazık ki yaşamın 
her alanında olduğu gibi bu alanda 
da yolsuzluk veya istismarlar 
olabiliyor. Bunu engellemek 
devletin temel görevi. Bu bahane 
edilerek engelli bireylerin 
haklarına göz dikmek kabul 
edilemez. Bu bazı hastanelerde 
çıkan ‘Yeni Doğan Çetesi’ 
gerekçesiyle tüm hastanelerin 
kapatılması mantığına götürür. Bu 
asla kabul edilemez’’ diye konuştu. 
Haber Merkezi 

Engelli bireylerin ÖTV muafiyetli 
araç almasını kısıtlamak yasaya aykırı

Girişimsel işlemlerle adından söz ettiren 
GAÜN Hastanesi, Radyoloji Ünitesi’nde 
prostat büyümesinde uyguladıkları anjiyo 
tedavi yöntemini Türkiye’de ilk uygulayan 
merkezler arasında yer alıyor.

Prostat büyümesinin erkeklerde ileri 
yaşlarda çok sık görüldüğüne dikkat 
çeken GAÜN Hastanesi Radyoloji 
Anabilim Dalı Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Selim Kervancıoğlu, “Prostat büyümesi 
hastalarda idrar yapmakta zorlanma, sık 
idrara çıkma, gece idrar yapma sayısında 
artış, idrar yaparken ağrı/yanma, az ya 
da kesikli idrar yapma, idrar yaptıktan 
sonra idrar damlamasının devam etmesi, 
mesanenin tam boşalmadığını hissetme 
ve idrar kaçırma gibi şikâyetlere neden 
olmaktadır. İleri evrede ise hastalar artık 
idrar yapamayacak seviyeye gelmekte 
ve sonda ile yaşamlarına devam etmek 
zorunda kalmaktadırlar” ifadelerine yer 
verdi. 

Prostat büyümesinin tedavisinde 
kullanılan yöntemler ile ilgili bilgi 
veren Prof. Dr. Selim Kervancıoğlu, 
“Prostat büyümesine bağlı şikâyeti 
olan hastalarda ilk tercih edilen tedavi 
yöntemi çoğunlukla ilaç tedavileridir. 

İlaç tedavisine yeterli yanıt alınamayan 
hastalarda üroloji tarafından 
gerçekleştirilen cerrahi tedaviler 
gündeme gelmektedir. Cerrahi tedavilere 
alternatif tedavi yöntemi olarak bizim 
uyguladığımız anjio ile tedavi dünyada 
son yıllarda giderek yaygınlaşmaktadır. 
Özellikle cerrahi tedavilerin uygun 
olmadığı, anestezi veya cerrahi tedavi 
risklerinin yüksek olduğu (ileri yaş, kalp 
hastalığı, kan sulandırıcı ilaç kullanımı 
ve diğer nedenler) veya hastanın cerrahi 
tedavileri istemediği durumlarda anjio 
ile tedavi ön plana çıkmaktadır. Prostat 
büyümesinde anjio ile tedavi günümüzde 
üroloji klavuzlarında yerini almış ve 
kabul gören bir tedavi yöntemi olmuştur” 
şeklinde konuştu. 

“Şikâyetlerinden ameliyat olmadan 
kurtuluyorlar”

Anjiyo tedavi yöntemiyle hastanın 
daha kısa sürede sağlığına kavuştuğunu 
aynı zamanda şikâyetlerinden ve cerrahi 
ameliyat olmaktan kurtulduklarını 
vurgulayan Prof. Dr. Selim Kervancıoğlu, 
“Anjio ile prostat tedavisinde, anjioların 
büyük çoğunluğunda olduğu gibi 
kasıktan damara girilerek ince klavuz 

tel ve kateter ile prostatın damarlarına 
ulaşarak mikron boyutundaki küre 
şeklinde tanecikler ile damar tıkama 
işlemi yapıyoruz. İşlem süresi yaklaşık bir 
saat sürüyor. Prostatın damarı tıkanınca 
kanlanması yani beslenmesi azalıyor ve 
böylelikle prostat küçülmeye başlıyor. 
Prostat küçülünce de şikâyetler azalıyor 
veya kayboluyor. Bu tedavi sonrası yanıtı 
çoğunlukla bir hafta ile bir ay arasında 
görmeye başlıyoruz. Bu tedavi yöntemi 
ile hastalar şikâyetlerinden cerrahi 
ameliyat olmadan kurtuluyorlar. Bu 
tedavi yönteminin en önemli avantajları, 
ameliyata bağlı kesi olmuyor, organın 
kısmen ya da tamamen alınması söz 
konusu değil, ameliyat veya anesteziye 
bağlı komplikasyonlar yani istenmeyen 
yan etki ve riskler bulunmuyor ve 
ameliyat sonrası sıkıntılı olabilecek 
iyileşme dönemi yaşanmıyor. Bu tedavi 
sonrasında tedaviye bağlı idrarını 
tutamama, üretra (idrar kanalı) darlığı, 
retrograd ejakülasyon (meninin 
geri kaçması, dışarı atılamaması) ve 
cinsel yaşam üzerine olumsuz etkiler 
beklenmiyor” açıklamalarına yer verdi. 
Haber Merkezi

Prostat büyümesine 
ameliyatsız çözüm


